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نشانه های پیشرفت در پرسپولیس
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در شرايطی كه هر ساعت احتمال سرمربیگری 
امیر قلعه نويی در تیم ملی فوتبال كشورمان افزايش 
اخیرا  هم  سپاهان  سرمربی  خود  و  می كند  پیدا 
مذاكره با فدراسیون را تايید كرده، به نظر می رسد 
او با مشكل بزرگی برای تصاحب اين منصب مواجه 
است. مساله امیر بیشتر از آنچه فنی باشد، مربوط به 
وجهه و مقبولیت ملی اوست؛ آيتمی كه مخصوصا 
امسال به شكل اساسی به چالش كشیده شده است. 
نشست های خبری  فقط  است  كافی  مخالفید،  اگر 
بعد از بازی روز جمعه بین سپاهان و فولاد را مرور 
كنید و ببینید جواد نكونام به عنوان ركورددار بازی 
استقبال  به  ادبیاتی  چه  با  ايران  فوتبال  در  ملی 

سرمربیگری قلعه نويی در تیم ملی می رود.
طعنه های بی پايان نكو

سال ها  اين  در  نكونام  جواد  و  قلعه نويی  امیر 
كه  آنقدر  نداشته اند؛  هم  با  خوبی  چندان  رابطه 
كشید.  دادگاه  به  هم  با  كارشان  بار  يك  حتی 
قلعه نويی  علیه  نكونام  مفصل  مصاحبه  به  موضوع 
متهم  حتی  را  امیر  او  كه  جايی  می شد؛  مربوط 
داربی  در  استقلال  شكست  از  اينكه  به  بود  كرده 
معروف ايمون زايد خوشحال شده است! اين بار اما  
استارت مجادله را شايد خود قلعه نويی در نشست 
خبری قبل از بازی روز جمعه زد؛ جايی كه فوتبال 
مبتنی بر دفاع-       ضد حمله فولاد را كپی برداری 
بازی  سپاهان  دانست.  كارلوس كی روش  از  نكونام 
كه  رسید  نكو  به  نوبت  مسابقه  از  بعد  اما  برد،  را 
تلافی كند. كاپیتان سابق تیم ملی حضور احتمالی 
قلعه نويی در اين تیم را بازگشت به 50 سال قبل 
و حتی  دانست  زيرش  بكش  را  او  فوتبال  دانست، 
برای  ملی شد،  تیم  امیر سرمربی  اگر  كرد  توصیه 
استنلی كی روش پاسپورت ايرانی بگیرند كه بتواند 

از  بی نقص  اين يك كلكسیون  تیم كمك كند!  به 
كنايه هاست كه دست كم تا لحظه تنظیم اين مطلب 
بايد  تاريخ  اما لااقل برای ثبت در  بی جواب مانده، 
بنويسیم ركورددار بازی های ملی در تاريخ فوتبال 
همه  از  را  تیم  اين  در  قلعه نويی  حضور  ايران، 
ابعادش به باد نقد گرفت؛ آن هم با اين ادبیات تند 

و تهاجمی. آيا فدراسیون اينها را می بیند؟
مهدی تارتار و فوتبال هوايی

نكونام اما تنها مربی امسال لیگ برتر نبوده كه 
هوايی  فوتبال  به  قلعه نويی،  امیر  با  ملاقات  از  بعد 
اينكه قبل  او طعنه صريح زده است؛ چه  تیم های 
از جواد، مهدی تارتار هم چنین كرد. پس از توقف 
دور  در  مسجدسلیمان  نفت  برابر  سپاهان  خانگی 
كرد،  گله  تیم حريف  بازی  نوع  از  قلعه نويی  رفت، 
»ما  گفت:  و  رفت  در  كوره  از  حسابی  هم  تارتار 

اوت انداز،  كه  نمی نشینیم  خانه  در  بعضی ها  مثل 
ايستگاهی زن، ارسال كننده و چهار بازيكن دو متری 
جذب كنیم. ما روی فوتبال و مسائل تاكتیكی وقت 
كمی  معمول  طبق  طرفین  كه  البته  می گذاريم.« 
بعد آشتی كردند، اما خب آنچه تارتار در عصبانیت 
سبك  مورد  در  حقیقی اش  نظرات  احتمالا  گفت، 

مربیگری قلعه نويی بوده است!
از حامیان سنتی هم خبری نیست

اساسا يك جريان فكری در فوتبال ايران وجود 
دارد كه حامی استفاده حداكثری از مربیان داخلی 
است. دو تن از مشهورترين ستون های اين جريان 
هستند.  جلالی  مجید  و  مايلی كهن  محمد  هم 
و  برانكو  سرمربیگری  دوران  در  جلالی  می گويند 
وقت  ريیس جمهور  دو  به  ملی،  تیم  در  كی روش 
نامه نوشته و از آنها خواسته مقدمات حضور مربیان 

ايرانی روی نیمكت اين تیم را فراهم بیاورند! وضع 
مثال  عنوان  به  او  است.  معلوم  هم  مايلی  حاجی 
هم ابتدای فصل و هم بین دو نیم فصل معتقد بود 
كريم باقری بهترين گزينه برای هدايت پرسپولیس 
است. در عین حال اما اين دو مربی و حتی مجموعه 
و  عرق  همه  با  هم  ايران  فوتبال  مربیان  كانون 
علاقه اش به همكاران داخلی، از قلعه نويی حمايت 
تنش  مفصل  سابقه  جلالی  و  مايلی كهن  نمی كند. 
با قلعه نويی را دارند، اما جالب می شود اگر بدانید 
آنها حتی در جدل كلامی امیر با يك مربی خارجی 
زمانی  پرداختند.  خارجی  طرف  از  حمايت  به  هم 
را  برانكو  با  پرسپولیس  قهرمانی های  قلعه نويی  كه 
را  او  نظر  شدت  به  جلالی  دانست،  مهندسی شده 
از  رد كرد و مايلی كهن هم گفت: »آنهايی كه دم 

مهندسی می زنند، خودشان دكترا دارند!«
پايگاه مردمی اش كجاست؟

نیازی به يادآوری نیست كه قلعه نويی در اين 
سال ها شديدترين چالش های ممكن را با هواداران 
با  او  رابطه  است.  گذاشته  سر  پشت  پرسپولیس 
با  بار  آخرين  و  نبوده  خوب  هرگز  هم  منتقدانش 
ادبیاتی عجیب به آنها حمله كرد؛ مصاحبه ای پر از 
جنجال كه بعد از چند ماه هنوز هم افكار عمومی 
منتظر برخورد فدراسیون با آن است! شايد در اين 
شرايط حمايت كامل هواداران استقلال از قلعه نويی 
او  برای  را  اجتماعی  پايگاه  از  حداقلی  می توانست 
بسازد، اما آيا امیر به اندازه جام ها و دستاوردهايش 
بین آبی ها محبوب است؟ واقعیت آن است كه به 
داد!  مثبت  جواب  سوال  اين  به  می توان  سختی 
همین  طی  استقلال  با  او  رودررويی های  حواشی 
چند سال گذشته را مرور كنید تا خیلی از مسايل 

دست تان بیايد.

محمدقراگزلو
آن  از  بعد  اما  برد  را  تراكتور  پرسپولیس   
و  بازی  شرايط  شدن  بهتر  از  هیچ كس  مسابقه 
فنی  كادر  رهبری  تحت  تیم  اين  نمايش  كیفیت 
تأكید  گل محمدی  روز  همان  نزد.  حرفی  جديد 
كرد كه نبايد بعد از 12 روز حضور در پرسپولیس 
از او توقع بازی هیجان انگیز و فوق العاده ای داشته 
باشیم كه در تیم های متوسط تر با ابزاهای ضعیف تر 
ارائه داده بود. بعدتر دستیار گل محمدی هم تأكید 
فنی  كادر  مدنظر  آنچه  و  مالكانه  بازی  ارائه  كرد 
پرسپولیس است حداقل يك ماه زمان خواهد برد.

 در اين شرايط بعد از بازی تراكتور به اين نكته 

اشاره كرديم كه شايد پرسپولیس به خاطر فشردگی 
مسابقات، حساسیت بالا و كیفیت بالای حريفانش در 
چند بازی ابتدايی بعد از تعطیلات تنها به بردن فكر 
كند و »چگونه بردن« در اولويت قرار نگیرد. با اين 
از برد مقابل تراكتور  وجود يحیی گل محمدی بعد 
از  نشانه هايی  آبادان  و در  برد  را پیش  كار خودش 
آثار حضور گل محمدی در پرسپولیس عینیت يافت. 
با كمی  و  اختلاف  با حداقل  آبادان  در  پرسپولیس 
ترس و لرز برنده شد اما كیست كه تیم گل محمدی 

را لايق اين پیروزی نداند؟
پرسپولیس مقابل تیمی كه سپاهان را در خانه 
خرد كرده بود فوتبال برتری ارائه داد و اسكوچیچ با همه 
توانمندی هايش در نشست خبری بعد از بازی ضمن 
اعتراف به كیفیت برتر حريف دست ها را به علامت تسلیم 
بالا برد. پرسپولیس در آبادان به لحاظ كیفیت فوتبال 
پیشرفت قابل ملاحظه ای نسبت به ديدار با تراكتور داشت. 
هرچند آنها باز هم در بازی مالكانه متبحر نشان ندادند 

و در اين آيتم با درصدی ناچیز )51 به 49( از حريف 
عقب افتادند اما فوتبال هدفمند و پیشروتری نسبت به 
صنعت بازی كردند. البته ناگفته نماند در بحث مالكیت 
هم پرسپولیس پیشرفت محسوسی داشت و تیم يحیی 
427 پاس داد كه با 82درصد دقت پاسكاری كرد تا در 

خانه حريف آمار سرخ ها در اين آيتم امیدواركننده باشد.
آبادان  در  پرسپولیس  بازی  ويژگی  مهم ترين 
دفاع  خط  كه  بود  جلو  از  شديدی  پرس  اما 
شد  باعث  و  داد  قرار  فشار  تحت  را  صنعت نفت 
در  توپگیری  با  پرسپولیس  مهاجمان  و  هافبك ها 
تركیبی صاحب  كارهای  با  دفاعی حريف  يك سوم 
موقعیت شوند. اين ويژگی همانی است كه يحیی و 
كادرش روی آن تأكید ويژه ای دارند، هرچند پیاده 
آمادگی  نیازمند  پرس  اين  كامل  و  درست  كردن 
و  درست  ريكاوری  و  بازيكنان  بدنی  فوق العاده 
فعلی  فشرده  بازی های  در  شايد  كه  است  به موقع 
قابل اجرا نباشد. با اين حال پرسپولیس در آبادان 

در  اينكه  ضمن  بود  موفق  و  پرس كننده  تیم  يك 
كارهای تركیبی و انتقال توپ از دفاع به حمله نیز 

فوق العاده مثبت نشان داد.
پرسپولیس به سبب همین پرس شديد كاری 
كرد تا خط دفاعش مقابل بهترين گلزن لیگ يك 
قبل از تعطیلات )آل كثیر( روز آرامی را پشت سر 
و  جهانی  مثل  تهاجمی  نیروهای  مقابل  و  بگذارد 
ريكانی نیز يك برنده مطلق باشد. در سوی مقابل 
فوق العاده ای  آمار  هم  حمله  فاز  در  پرسپولیس 
غالباً  تركیبی  كارهای  همان  با  گذاشت.  به جای 
مهاجمان  و  هافبك ها  فوق العاده  پرس  و  درست 
دروازه  سمت  به  شوت   14 تیم  اين  پرسپولیس 
حريف زد كه نیمی از آنها در چارچوب بود. برتری 
بدانیم  كه  است  مشهود  وقتی  البته  پرسپولیس 
سرخ ها در اين مسابقه 8 شانس مسلم گل ساختند 
ايده آلیست  هواداران  مدنظر  استانداردهای  به  كه 

اين تیم بسیار نزديك است.

بازی  از  پیش  خبری  نشست  در  مجیدی  فرهاد  جمعه  روز   
بر  حاكم  مالی  شرايط  از  تندی  به  سلیمان  مسجد  نفت  با  استقلال 
اين گفت كه شیخ دياباته، مهاجم  از  او  انتقاد كرد.  باشگاه استقلال 
اثرگذار و موفق تیمش دوماه است حقوق نگرفته و نبايد شرايط طوری 
شود كه او هم مثل استراماچونی قراردادش را فسخ كند و بعد كل 
كشور دنبال بازگرداندن وی بروند! مجیدی البته حرف های ديگری هم 
زد كه بخش زيادی از آنها به مديران پیشین باشگاه مربوط می شد؛ 
گذشته  وقايع  مورد  در  حتی  شد  مدعی  استقلال  سرمربی  كه  آنجا 
باشگاه به ريیس قوه قضايیه هم نامه نوشته است. سريع ترين واكنش 
زد؛  سر  موسوی  عبدالرضا  سوی  از  اما  مجیدی  طوفانی  مصاحبه  به 
عضو جديد هیات مديره استقلال كه مدير يك ايرلاين است و اخیرا 
در چند نوبت مورد حمايت سرمربی آبی ها هم قرار گرفته. موسوی 
در اظهاراتی عجیب و بحث برانگیز خواهان كمك نقدی هواداران به 
باشگاه شد؛ آنچه از نظر مديريتی كاملا منسوخ و غیرموجه است و 

البته اشكالات فراوان ديگری هم دارد.
متنپیامعجیبموسوی

اينستاگرامی  صفحه  در  جمعه  روز  استقلال  هیات مديره  عضو 
منتسب به خودش نوشت: »از طريق فضای مجازی در جريان طلب 
شیخ دياباته قرار گرفتم. اما همه بدانید مشكل باشگاه استقلال فقط 
كمك  با  و  هستند  ريشه ای  مشكلات  و  نیست  شیخ  طلب  پرداخت 
بنده و يا يك شخص ديگر قابل حل نیست. هر كسی كه استقلال را 
دوست دارد و می تواند بسم الله؛ شماره حساب باشگاه هست، بیايید و 
كمك های تان را واريز كنید. اگر از چهل میلیون طرفدار استقلال فقط 
پنج میلیون طرفدار توان پرداخت فقط يك میلیون تومان در سال را 
داشته باشند و پرداخت كنند و در مقابل از خدمات باشگاه بهره مند 
شوند مشكل باشگاه به صورت دائمی و ريشه ای حل خواهد شد. با اين 
پول می توان بهترين بازيكنان را به خدمت گرفت، بدهی ها را پرداخت 
كرد، سرمايه گذاری كرد كه از محل آن درامد داشت، كمپ و ورزشگاه 

ساخت و باشگاه همیشه بی نیاز از كمك خواهد شد.«

110میلیونهواداربرایسهتیم!
شايد اگر اين تز منسوخ جمع كردن كمك از هواداران آن هم به 
شكل بسیار ساده واريز به شماره حساب باشگاه، توسط يك كارشناس 
سطح پايین مطرح می شد زياد مايه شگفتی و نگرانی نبود، اما اينكه عضو 
هیات مديره تیمی به بزرگی استقلال كه خودش هم يك فعال جدی 
اقتصادی است چنین تفكری دارد، واقعا عجیب است. در درجه اول بايد 
از جناب موسوی پرسید عدد چهل میلیون هوادار را از كجا آورده است؟ 
به طور كلی »آمار« يك علم بسیار مهم و كاربردی در دنیای امروز است 
كه در ايران معمولا به هیچ انگاشته می شود. به ادبیات مسوولان تیم های 
بی پشتوانه  و  من درآوری  اعداد  اين  از  وفور  به  كنید،  نگاه  كه  مختلف 
می بینید. پرسپولیس و لستقلال كه هر كدام چهل میلیون هوادار دارند 
اعلام  اخیرا  هم  تراكتورسازی  مالك  زنوزی،  محمدرضا  جناب  البته  و 
كرده اين باشگاه نیز 30 میلیون هوادار دارد. تا همین جا تعداد هواداران 
پرسپولیس، استقلال و تراكتور 110 میلیون شده كه حدود 30 میلیون 
بايد هواداران  تازه به اين عدد  از كل جمعیت كشور بیشتر است!  نفر 
سپاهان، نساجی، سپیدرود، فولاد و ساير تیم ها را هم اضافه كرد و يا 
بخشی از جمعیت زنان، اطفال، كهنسالان و يا مردان بالغی را كه علاقه ای 
به فوتبال ندارند اضافه كرد. اينطوری شمار نفوس ايران احتمالا از جمعیت 
كشور چین، حتی قبل از ابتلا به ويروس كرونا هم بیشتر می شود! گفتیم 
و تكرار می كنیم مخصوصا برای افرادی با مشاغل مديريتی و تخصصی 
اصلا خوب نیست كه همینطور بدون پشتوانه آمار بدهند و بعد تازه دنیال 

استفاده تحلیلی از آن باشند.
بهدنبالاعانهپنجهزارمیلیاردی!

به نظر می رسد اين عضو هیات مديره استقلال همانطور كه تصور 
از تعداد هواداران تیمش ندارد، حتی نسبت به مبلغ كمك  درستی 
درخواستی از آنها هم اشراف كامل نداشته باشد. جناب موسوی از پنج 
میلیون هوادار استقلال خواسته سالانه يك میلیون تومان به حساب 
میلیارد  هزار  پنج  اعانه  شدن  سرازير  يعنی  اين  كنند.  واريز  باشگاه 
تومانی به باشگاه برای هر فصل فوتبالی! اين تقاضا در حالی مطرح 

می شود كه بودجه امسال استقلال نهايتا صد میلیارد تومان است و 
با چنان مبلغی، می توان پنجاه سال اين تیم را اداره كرد! راستی اگر 
درخواست جناب موسوی محقق شود و مردم همینقدر پول بدهند، 

چرا او و امثال او بايد با پول مردم در اين باشگاه مديريت كنند؟
ازبیخغلطاست

نیست.  عددبازی ها  اين  از  هیچكدام  اما  ما  اصلی  بحث 
با  و  است  غلط  بیخ  از  درخواست هايی  چنین  كه  اينجاست  مساله 
سال  چند  همین  طی  ندارد.  همخوانی  مديريتی  مدرن  معیارهای 
شبه اعانه  حضور  از  استفاده  با  استقلال  و  پرسپولیس  هم  گذشته 
می رسد  نظر  به  و  شده اند  اداره  پیامكی  سامانه های  در  هواداران 
جای  همه  باشد.  كافی  كردن  مردم  جیب  در  دست  مقدار  همین 
قبال  در  او  و  می دهند  افزوده  ارزش  هوادار  به  باشگاه ها  دنیا 
خدمت مفید و به صرفه ای كه دريافت می كند، به باشگاه هم سود 
می رساند. اين خدمت می تواند شامل خريد باتخفیف از فروشگاه ها 
بلیت  و  اينترنتی  تاكسی  رزرو  يا  و  قرارداد  طرف  رستوران های  و 
مردم  و  بدهیم  حساب  شماره  اينكه  وگرنه  باشد.  هواپیما  و  قطار 
همین  كه  بگذريم  است.  پیش  نیم قرن  غلط  داستان  بريزند،  پول 
ايرانی يك  از خانوارهای  برای خیلی  تومان،  میلیون  حالا هم يك 

عدد درشت و مهم در معادلات اقتصادی شان است.

فرعباسی:آندوگلاستقلالیها
غیرقابلمهاربود

مسجدسلیمان  نفت  تیم  ملی پوش  گلر 
می گويد به هیچ وجه در ديدار با استقلال حق 

تیمشان باخت نبوده است.
نفت  تیم  گلر  فرعباسی  حبیب 
ما  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  مسجدسلیمان 
از  استقلال يكی  استقلال گفت:  با  درباره ديدار 
تیم های پرقدرت ايران و حتی آسیاست، ديديد 
كه چگونه در آسیا برابر دو تیم كويتی و قطری 
بازی كرد و به پیروزی رسید. ما هم كار سختی 
داشتیم اما تنها و تنها به پیروزی در اين ديدار 
فكر می كرديم و می خواستیم دومین پیروزی در 

ورزشگاه آزادی را جشن بگیريم.
وی درباره دو گل تیم استقلال در برابرشان 
گفت: گرفتن ضربات در محوطه شش قدم كار 
بسیار سختی است و بهتر است بگويم غیر ممكن 
است، شما بايد در صدم ثانیه تصمیم بگیريد و 
باشد،  هماهنگ  فوق العاده  شما  عضله  عصب 
انجام  اينانلو  آقای  كه  تمريناتی  با  شكر  خدارا 
آن  اما  دارم  خوبی  وضعیت  فصل  اين  در  داده 
دو صحنه را فكر  می كنم غیرقابل مهار بود. حق 
ما به هیچ وجه باخت نبود و در اين ديدار بايد 
حداقل امتیاز را می گرفتیم كه متاسفانه اينگونه 
اعتماد  بابت حسن  تارتار  از آقای  نشد. جا دارد 

تشكر ويژه داشتم باشم.
سپاهان  با  بازی  درباره  انتها  در  فرعباسی 
و انگیزه گرفتن سهمیه آسیايی نیز گفت: بازی 
همه  اما  داشت  خواهیم  سپاهان  برابر  سختی 
اند  شده  زمین گیر  سلیمان  مسجد  در  تیم ها 
اتفاق  هم  سپاهان  برای  وضعیت  اين  قطعا  و 
برای  بود.  امتیاز خواهیم  دنبال سه  به  می افتد، 
كسب سهمیه آسیايی رقبای سرسختی داريم اما 
زيادی  امید  و  نیستیم  انگیزه  بی  وجه  هیچ  به 
داريم تا در ديدارهای پیش رو برنده باشیم و اين 
مسئولان  از  دارد  جا  بیاوريم.  دست  به  را  مهم 
حدود  تا  و  هستند  تیم  فكر  به  كه  كنم  تشكر 
زيادی تیم را از نظر روحی و روانی در وضعیت 

عالی قرار داده اند.

خودمهماسامیکمکهایمرانمیدانم!
حیدری:بهمنشفاهیگفتندداور

دربیشدهام
راست  بخواهم  گفت:اگر   91 دربی  داور 
بگويم، اين موضوع را شفاهاً به من اعلام كرده اند 
و هنوز به صورت كتبی چیزی به من ابلاغ نشده 

است.
داور  هنوز  داوران  كمیته  كه  شرايطی  در 
است،  نكرده   معرفی  رسمی  صورت  به  را  دربی 
از بیژن حیدری به عنوان گزينه داوری دربی ياد 
شده كه البته داور فوتبال كشورمان اين خبر را 

تأيید كرد. 
در  فارس  خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار 
خصوص انتخاب حیدری به عنوان داور دربی 91 
با وی تماس گرفت كه اين داور فوتبال كشورمان 
بگويم،  اگر بخواهم راست  اظهار داشت: حقیقتاً 
اين موضوع را شفاهاً به من اعلام كرده اند و هنوز 
به صورت كتبی چیزی به من ابلاغ نشده است. 

وی افزود: به صورت شفاهی عنوان شده كه 
در  زمینه  اين  در  فقط  و  دربی هستم  داور  من 

همین حد به من اطلاع دادند. 
وی در خصوص اينكه حتی كمك های وی 
هم برای مسابقه اعلام شده است، گفت: در ابتدا 
هیأت  به  و  می نويسد  داوران  كمیته  را  ابلاغیه 

فوتبال ارسال می كند. 
اين  نمی دانم  من  كرد:  تصريح  حیدری 
هم  من خودم  می آيد،   كجا  از  اسامی كمك ها 
اسامی كمك هايم را نمی دانم، چون ممكن است 
فدراسیون تا قبل از شروع بازی كمك ها را عوض 
و  می افتد  اتفاقات  اين  صورت  هر  در  اما  كند، 
منتقل  هم  رسانه ها  به  مواقع  بعضی  اسامی 

می شود. 
در  تاكنون  اينكه  خصوص  در  داور  اين 
چند دربی قضاوت كرده است، گفت: من در دو 
مسابقه يكی به عنوان داور چهارم و ديگری به 

عنوان داور وسط قضاوت كرده ام.

قراردادهمکاریایرانوقطربرای
آزمایشنمونههایدوپینگ

و  ايران  ورزشی  پزشكی  فدراسیون 
نمونه های  تست  خصوص  در  قطر  آزمايشگاه 

دوپینگ قرارداد همكاری امضا كردند.
ايران  نادوی  كارشناسی  گروه  دوشنبه  روز 
از آزمايشگاه كنترل دوپینگ قطر  بازديد  ضمن 
اين  در  تخصصی  عملیات  انجام  نحوه  بررسی  و 
پروفسور  حضور  در  را  مفصلی  جلسات  رابطه، 
سوالات  طرح  ضمن  و  كرد  برگزار  كاستاس 
مختلف از نزديك موارد متعدد را مرور و جنبه 

های مختلفی را مد نظر قرار داد.
بازديد  اين  در  گزارش،  اين  اساس  بر 
مهرزاد  حضور  با  كه  ساعته  چند  ملاقات  و 
خلیلیان سرپرست فدراسیون پزشكی و دبیركل 
ستادملی مبارزه با دوپینگ، فرزاد كبارفرد رئیس 
صديقی  و  كشورمان  دوپینگ  ضد  آزمايشگاه 
مشاور حقوقی كمیته ملی المپیك انجام پذيرفت 
دو طرف نسبت به نحوه همكاری ها در آينده به 
به موارد  با توجه  و  تبادل نظر پرداخته  بحث و 
ذيل، در نهايت قرارداد همكاری  بین دو طرف 

امضا شد.
از  قطر  آزمايشگاه  بودن  تايید  1.مورد 
دوپینگ)وادا(  با  مبارزه  جهانی  آژانس  سوی 
با  انتقال  امكان  و  قطر  كشور  نزديكی   -2
سرعت بیشتر نمونه های ورزشكاران كشورمان 
به اين آزمايشگاه 3- تسهیل نمودن انتقال ارز 
های  فرصت  ايجاد   -4 قطری  طرف  سوی  از 
مستعد  نیروهای  برای  بويژه  بیشتر  همكاری 
ايجاد بستر مناسب برای مساعدت   - 5 ايرانی 
پاسپورت  آزمايشگاه  تاسیس  خصوص  در 

ايران. بیولوژيك در 
قطر  آزمايشگاه  داد،  قرار  اين  امضای  با 
ايران  ورزشكاران  های  نمونه  كنترل  به  نسبت 
ادامه  برای  هم  محدوديتی  و  كند  می  اقدام 
آلمان  كلن  آزمايشگاه  با  نادو  ايران  همكاری 

نخواهد بود و همچنان تداوم خواهد داشت.

رقابتریاستفدراسیونبدونایده،
بدوننقشه

آرمنساروخانیان
رياست  انتخابات  روز  به  شدن  نزديك  با 
هم  احتمالی  نامزدهای  تحركات  فدراسیون، 
بیشتر می شود. لابی برای نشستن روی صندلی 
با  است  ممكن  لابی ها  اين  ايران.  فوتبال  داغ 
ورزش  بالادستی  نهادهای  با  يا  مجمع  اعضای 
كشور باشد. اولی برای جمع كردن رأی و دومی 
برای تأيید و حمايت. رئیس آينده فوتبال ايران 
شود.  خارج  لابی ها  همین  دل  از  است  قرار 
مهم ترين عاملی كه می تواند نامزد خوشبخت را 
به اين صندلی پرطرفدار برساند، همین نزديكی  
به كانون های مختلف قدرت فوتبال ايران است.
اما  فوتبال  فدراسیون  رياست  حساس  بحث  در 
)يا  دارند  ذهن  در  نامزدها  اين  كه  راهی  نقشه 
ندارد. در هر  ندارند( نقش پررنگی در معادلات 
انتخاباتی رسم است كه نامزدها با ايده های شان 
معرفی و مطرح می شوند. از دل اين ايده هاست 
كه بحث ها شكل می گیرد، اختلاف نظرها عیان 
اعضای  اينجا  )در  رأی دهندگان  و  می شود 
واقع  در  می گیرند.  را  نهايی  تصمیم  مجمع( 
انتخابات آرمانی رأی به ايده ها است نه به افراد.
سؤال  اين  به  می توان  كه  ايده هاست  تقابل  در 
اساسی رسید: در شرايط فعلی اولويت فدراسیون 
درگیر  روزها  اين  ايران  فوتبال  فوتبال چیست؟ 
ارزی،  بدهی های  است؛  مختلفی  بحران های 
زيرساختی،  مشكلات  ملی،  تیم  خالی  نیمكت 
عقب ماندگی فنی... هركدام از اينها بحث مفصلی 
و  دقیق  برنامه ريزی  به  نیاز  آن  رفع  كه  است 
كه  مديری  دارد.  زيادی  سرمايه  و  زمان  صرف 
برای  بايد  بنشیند،  تاج  صندلی  روی  است  قرار 
مجمع و خانواده فوتبال روشن كند كه در میان 
چه  و  است  كدام  اولويتش  فوتبال  بحران های 
جديد  فدراسیون  آيا  دارد؟  آن  برای  حلی  راه 
و  ملی  تیم  روی  را  تمركزش  است  قرار  فوتبال 
مرحله مقدماتی جام جهانی بگذارد؟ آيا اولويت 
با حل مشكل بدهی هاست و فوتبال بايد رياضت 
برنامه  فوتبال  آيا  بگیرد؟  پیش  در  اقتصادی 
بلندمدتی در پیش می گیرد و بخش اصلی توانش 
را روی تقويت پايه ها می گذارد؟ آيا رئیس جديد 
قرار است پول جديدی وارد چرخه كند تا فوتبال 
درآمدزايی  راه های  آيا  شود؟  خارج  ركود  از 
جديدی تدارک ديده شده؟ تحلیل وزارت ورزش 
را  فوق  موارد  از  كدامیك  و  چیست  فوتبال  از 
اولويت كاری رئیس جديد می داند؟ در انتخابات 
نام مطرح  فعلًا فقط چند  اما  فوتبال  فدراسیون 
برای  و  می روند  پیش  خاموش  چراغ  كه  شده 
چهره های  می كنند.  تلاش  رأی ها  كردن  جارو 
كم  نقش های  گذشته  سال های  در  كه  آشنايی 
بدون  ايران داشته اند،  فوتبال  و بیش مهمی در 
اينكه آنها را با يك ايده درخشان يا خط فكری 
در  آنها  روندی  چنین  با  بشناسیم.  مشخص 
خوبی  اجرايی  مديران  می توانند  حالت  بهترين 
پیش  فرمان  همین  با  را  فدراسیون  كه  باشند 
ايده های  به  نیاز  بی ترديد  اما  فوتبال  می برند. 
نامزدهايی كه پا پیش  تازه دارد.  نو و نقشه راه 
آينده نگری  و  پشتیبان  تیم  بدون  گذاشته اند، 
بختی برای موفقیت در ساختمان سئول ندارند. 
انتظار  مانده،  باقی  انتخابات  تا  كه  روزهايی  در 
برنامه  شان  نامزدها  كه  است  اين  فوتبال  جامعه 
برای تحول فدراسیون را ارائه كنند، وگرنه فقط 

يك نام جايگزين نام قبلی خواهد شد.

پرسپولیسنمیخواهدایندروازهبان
راازدستبدهد

بعد از قطعی شدن جدايی علیرضا بیرانوند از 
پرسپولیس، مسئولان اين باشگاه در صدد هستند 
تا قرارداد بوژيدار رادوشويچ دروازه بان كروات خود 
را تمديد كنند. در همین راستا مسئولان باشگاه 
پیشنهاد تمديد قرارداد بلند مدت خود را به اين 
و  اولیه  مذاكرات  دادند.  ارائه  كروات  دروازه بان 
توافقاتی بین طرفین در جلسه امروز حاصل شد 
و به زودی قرارداد جديد اين دروازه بان كروات با 
پرسپولیس به امضا خواهد رسید. رادوشويچ 30 
ساله كه چهارمین فصل حضورش در پرسپولیس 
را پشت سر می گذارد، در اين فصل در 7 ديداری 
كه برای پرسپولیس به میدان رفته موفق به ثبت 

كلین شیت شده است.

مطلقزاده:ازکارکردنبااسکوچیچ
لذتمیبریم

تیم صنعت نفت در ديداری از هفته هجدهم 
برابر پرسپولیس شكست خورد تا اولین شكست 

خانگی اين فصل خود را تجربه كرده باشد.
محمود مطلق زاده هافبك تیم صنعت نفت 
آبادان در گفت و گو با خبرنگار ما درباره ديدار 
دو  ابتدای  در  می كنم  فكر  گفت:  پرسپولیس  با 
با  شانس  متاسفانه  اما  بوديم  سردرگم  ما  نیمه 
بگیريم  بهتری  نتیجه  می توانستیم  نبود،  يار  ما 
اما در نهايت شرمنده تماشاگران خودمان شديم 
اما آنها بايد بدانند كه ما ضعیفترين تیم از لحاظ 
اهوازی  هستیم.هافبك  مالی  مسائل  و  امكانات 
تیم صنعت نفت آبادان در ادامه درباره صحنه ای 
آن  اگر  گفت:  پرسپولیس  با  ديدار  در  مشكوک 
خطا  مقابل  تیم  برای  داور  آقای  كه  صحنه ای 
پس  بوده  درست  شد  گل  به  تبديل  كه  گرفت 
را  جريمه  محوطه  در  ما  بازيكن  با  برخورد  چرا 
واقعا  نمی دانم  دادند؟  تشخیص  برخورد طبیعی 
چه بگويم اما اشتباهات داوری در باخت ما بی 
فرقی  افزود:  نیز  ادامه  در  زاده  نبود.مطلق  تاثیر 
يا فیكس، هر وقت  باشم  نیمكت  نمی كند روی 
بازی كنم تمام تلاشم را خواهم كرد و اگر حتی 
بازی نكنم، تمام فكر و ذكرش موفقیت تیم نفت 
در ديدارها خواهد بود، انشالله كه در ديدارهای 
ديگر  و  كنیم  جبران  را  باخت  اين  بتوانیم  بعد 
انتها  در  وی  نباشیم.  شهرمان  در  باخت  شاهد 
گفت: صحبت های زيادی درباره آقای اسكوچیچ 
شده اما هم من و هم ديگر بچه ها از كار كردن 
با آقای اسكوچیچ لذت می بريم و دوست داريم 
كه او در نفت بماند، فكر می كنم ايشان بهترين 
تصمیم را خواهد گرفت تا هم خودش و هم تیم 
نفت ضرری نكند و قطعا هدف های بزرگی برای 

موفقیت در سر خواهیم داشت.

گلرهایایرانیدراروپا؛بیروطلسممیشکند؟
 خبر پیوستن علیرضا بیرانوند به يكی از تیم های لیگ بلژيك 
شايد در ابتدا هواداران پرسپولیس را كمی نگران كرد اما در نهايت 
پرسپولیس خواهد  بان  تا آخر فصل دروازه  بیرو  وقتی مشخص شد 
بود و از تابستان به تیم بلژيكی آنتورپ خواهد پیوست، رضايت بین 
پرسپولیسی ها پخش شد. رضايت از اينكه هم علیرضا بعد سال ها 
درخشش در تركیب پرسپولیس به آرزوی خودش خواهد رسید هم 
بان  انتقال دروازه  از  نسبتا خوبی  تواند درآمدزايی  باشگاه می  اينكه 

خودش به اروپا و لیگ بلژيك داشته باشد.
داستان حضور دروازه بان های ايرانی در فوتبال اروپا همیشه اما 
و اگرهای زيادی داشته. همین علیرضا بیرانوند بعد از سال ها لینك 
شدن به تیم های اروپايی در نهايت به آرزوی خودش رسید و انتقال 
او می تواند اتفاق مهمی باشد. پیش از بیرانوند فوتبال ايران هیچوقت 
دروازه بانی در سطح اول فوتبال اروپا نداشته. فوتبال ايران هنوز هم 
در لیگ های اروپايی لژيونر دارد اما بدون شك حضور بیرو در بلژيك 

و آنتورپ می تواند هیجان بیشتری داشته باشد.
اگر به عقب برگرديم، به نیما نكیسا می رسیم كه يكی از اولین 
دروازه بان های ايرانی بود كه راهی يك باشگاه اروپايی شد. نكیسا بعد 
چند دوره  حضور در باشگاه پرسپولیس، سال 1377 تصمیم گرفت 
برای  نتوانست فرصت چندانی  اما  برود  آلبانی  تیم فلاماتوری  به  كه 
حضور در اين تیم پیدا كند. كاوالا يونان باشگاه اروپايی بعدی نكیسا 
عملكرد  نشد  موفق  هم  مدت  آن  در  كه  بود  بازيگری اش  دوران  در 

موفقی از خودش بر جای بگذارد. بعد از نكیسا نوبت به دانیال داوری و 
علیرضا حقیقی می رسد كه هر دوی اين بازيكن ها مثل نكیسا سابق 
بازی در تیم ملی را دارند. هرچند مدت زمان حضور داوری در تیم 
ملی زياد نبود. دانیال بعد از اينكه حضور در چند تیم اروپايی را تجربه 
كرد، تبديل به يكی از دورگه هايی شد كه توسط كی روش به تیم 
ملی دعوت شده. داوری در آن مقطع از زمان برای تیم های ماينتس و 
آينتراخت برانشوايگ بازی می كرد. داوری اما هیچوقت در هیچكدام 
از تیم های خودش دوام زيادی نداشت. آرمینیا بیله فلد، دويسبورگ و 
روت وايس هم ديگر تیم هايی هستند كه از حضور داوری بهره بردند. 
دروازه بان دورگه ای كه در تیم كی روش زياد فرصت بازی پیدا نكرد 
حتی يك سال در سوئیس هم بازی كرد اما بدون شك بايد گفت در 

هیچكدام از تیم ها به موفقیت و درخشش زيادی نرسید.
در  ايران  بان  دروازه  كه  گفت  بايد  هم  حقیقی  علیرضا  درباره 
جام جهانی 2014 برزيل و جام ملت های آسیا 2015 قبل از اينكه 
تیم های  برای  تجربه كند  را  نساجی  ايران و حضور در  به  بازگشت 
اول  سطح  در  هیچوقت  كه  هايی  تیم  كرد.  بازی  اروپا  در  مختلفی 
فوتبال اروپا نبودند. حقیقی در تیم های اسپورتینگ كوويلیا پرتغال، 
روبین كازان روسیه، پنافیل پرتغال، ماريتیمو پرتغال، اسكیلستونا و 
مجموع  در  بازی  در 58  كند. حقیقی  پیدا  سوندسوال سوئد حضور 
به  شیت  كلین   10 شد  موفق  و  كرد  دريافت  گل   103 تیم ها  اين 

ثبت برساند.

در بین اسامی اين دروازه بان ها بايد به عقیل اعتمادی هم اشاره 
ای داشته باشیم. اعتمادی كه سابقه حضور در تراكتور و صنعت نفت 
آبادان را هم دارد، مقطعی حضور در لیگ دسته پايین تر فوتبال هلند 
را تجربه كرده. تیم های هیرنفین و خرونینگن هلند از سرشناس ترين 
او  است.  داشته  آن ها حضور  در  دروازه بان  اين  كه  هستند  تیم هايی 
135 بار حضور در تیم های اروپايی را تجربه كرده. سوشا مكانی هم 
بعد پشت سر گذاشتن كلی حاشیه حضور در فوتبال اروپا را تجربه 
كرد و لژيونر شد. میوندالن و استرومسگودست نروژ، تیم هايی بودند 
كه مكانی موفق شد در آن حضور پیدا كند و در 40 بازی كه مكانی در 
لیگ نروژ بود، 38 گل دريافت كرد و 20 كیلین شیت به ثبت رساند. 
ابتدای لیگ نوزدهم به  سوشا بعد پشت سر گذاشتن اين دوران در 
نفت مسجدسلیمان پیوست و بعد پشت سر گذاشتن يك نیم فصل 

موفق قصد ترک دوباره فوتبال ايران را گرفت.
بانی  دروازه  تنها  عابدزاده  امیر  ها  بان  دروازه  اين  بین همه  در 
است كه در حال حاضر در فوتبال اروپا مشغول فعالیت است و عملكرد 
نسبتا خوبی هم داشته. امیر در حال حاضر برای تیم ماريتیمو پرتغال 
بازی می كند و هر هفته تصاوير مربوط به عكس العمل های خوب 
او به شدت در فضای رسانه ای پخش می شود. اين روزها كه همه 
امیدوار به ادامه دار بودن درخشش عابدزاده كوچك هستند، امیدواری 
ديگر هم در دل طرفداران ايرانی ايجاد شده كه بیرانوند بتواند بالاخره 

طلسم موفق نشدن دروازه بان های ايرانی در اروپا را بشكند.
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